

臺灣工藝郵票

為闡揚臺灣工藝之美，以國立臺灣工藝研究發展中心典藏之〈蘭草提籃〉、〈漫舞〉、〈山影〉及〈三角錐型花器〉為主題，規劃郵票 1 套 4 枚，預定於 114 年 6 月 6 日發行，圖案簡介如下：

- 一、顏水龍、謝春子〈蘭草提籃〉(面值 8 元)：本件作品為纖維工藝，提籃造型、大小各異，為顏水龍先生繪製設計圖、謝春子女士以蘭草編織，散發著獨特的草香，呈現簡約大方的生活美學。
- 二、林葆家〈漫舞〉(面值 8 元)：本件陶藝作品以優美的大弧面創造出豐腴圓潤之感，器物上不同的色釉及自由舞動的點線條面，好似在遼闊的天地間，有無限律動的生命力。
- 三、賴高山〈山影〉(面值 8 元)：本件漆藝作品結合古典與抽象主義，以高腳供盤為造型，底部以山形圖案為主，點綴邵族原住民元素，器之上沿以藍色為基調，配上貝殼貼附，中央襯以蕾絲貼附，隱喻日月潭蘊含的景觀文化之美。
- 四、黃塗山〈三角錐型花器〉(面值 8 元)：本件竹藝作品以菊花紋編法起底，主體採用山道紋編製，再以竹條斜插呈三角錐形的紋飾，煮染染色再以生漆擦拭塗裝，整體環繞連續、疏密有緻，器形敦厚穩重。

本套郵票由大觀視覺顧問股份有限公司設計，鉅冠印刷股份有限公司以彩色平版印製。配合郵票發行，特印製首日封、貼票卡、護票卡及活頁集郵卡各 1 批，於 114 年 6 月 4 日開始發售；另製作預銷首日戳低值封、預銷首日戳套票封及郵摺於 6 月 6 日郵票發行當天出售，歡迎選購。其他詳情請參閱本公司印行之集郵報導或今日郵政月刊。

Chunghwa Post Co., Ltd.

Republic of China

Postage Stamps Issuing

Taipei, Taiwan, R.O.C.

Information No. 9 (2025)

Taiwan Crafts Postage Stamps

To promote the beauty of Taiwan crafts, Chunghwa Post is releasing a set of four stamps featuring works from the National Taiwan Craft Research and Development Institute: *Rush Baskets*, *Exuberant Dance*, *Mountainscape*, and *Triangular Awl-Shaped Basket*, to be issued on June 6, 2025. The stamps are described below:

1. Yen Shui-Lung and Xie Chun-Zi's *Rush Baskets* (NT\$8): These fiber pieces, varying in shapes and sizes, were designed by Yen Shui-Lung and woven by Xie Chun-Zi using rush. They emit a distinctive fragrance of rush and embody simplicity and elegance in lifestyle aesthetics.
2. Lin Pao-Chia's *Exuberant Dance* (NT\$8): This ceramic piece evokes a sense of fullness through its elegant, sweeping arcs. The surface is glazed with colorful, free-flowing dots, lines, and planes, symbolizing the infinite rhythms of life pulsating between heaven and earth.
3. Lai Kao-Shan's *Mountainscape* (NT\$8): This lacquer piece combines classicism and expressionism, adopting the traditional high tray as its shape. The bottom features a mountain motif adorned with elements of Thao tribe. The upper edge uses blue as the base tone and is decorated with shells, while the center is embellished with lace. It demonstrates the scenic beauty of Sun Moon Lake.
4. Huang Tu-Shan's *Triangular Awl-Shaped Basket* (NT\$8): This bamboo piece is woven with a chrysanthemum pattern at the base, while the body features with a mountain road pattern. Bamboo strips are

diagonally inserted to form conical shapes, and the piece is then dyed and finished with raw lacquer. The design of it is continuous and well-structured, with a solid and stable form.

This set of stamps was designed by Delta Design Corporation and printed by Jiuh Guan Security Printing Company in color offset. By-issues include a first-day cover, folders with and without crystal mounts, and a loose-leaf album page to be sold on June 4, 2025. Pre-cancelled FDCs with either one NT\$8-denominated stamp or a full set of stamps, as well as a stamp folio, will go on sale on June 6, 2025, the stamps' date of issuance. For more information, please refer to the upcoming *Philatelic Bulletin* or *Postal Service Today*.